
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2021

z XXXV  Sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
29 kwietnia 2021r. w  świetlicy wiejskiej w Dylewie.

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 0 3 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy,
2. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy.

   
Podjęto uchwały od nr 278 do nr 286.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  obrady
są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk .
Dokonała  otwarcia  XXXV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. 

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,
że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  27.04.2021  złożono  wniosek
o  usunięcie  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego  działki
101/2 obręb Domkowo  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 13 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Usunięto  z porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargu nieograniczonego

działki  101/2 obręb Domkowo

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  obecni
są  na  posiedzeniu  członkowie  Komitetu  Referendalnego,  który  to  utworzył  się  w sprawie
odwołania  wójta  Gminy  Grunwald.  Poprosi ła,  aby  radni  wyrazil i  zgodę  na  dodanie
do  porządku  obrad  punktu  3-  Wolne  wnioski-  przedstawienie  Komitetu  Referendalnego
w sprawie odwołania Wójta Gminy Grunwald.

Radni  uwag nie zgłosi l i .   
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 13 głosami za
-  przeciwnych nie było
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-  wstrzymujących nie było
Dodano do porządku obrad  punkt 4 Wolne wnioski-  przedstawienie Komitetu

Referendalnego w sprawie odwołania Wójta Gminy Grunwald.

Radni  uwag nie zgłosi l i .   

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Przyjęto porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.  Wolne wnioski – przedstawienie Komitetu Referendalnego w sprawie odwołania Wójta Gminy
Grunwald.
4. Przyjęcie protokołów:
4.1. Protokół nr XXXII  sesji  Rady Gminy z dnia 19.01.2021 rok.
4.2.  Protokół nr XXXIII nadzwyczajnej  sesji  Rady Gminy z dnia 18.03.2021 rok.
4.  Wolne wnioski – przedstawienie Komitetu Referendalnego w sprawie odwołania Wójta Gminy
Grunwald.
5.  Sprawozdanie  wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
6.    Informacja o zrealizowanych  zadaniach  w ramach funduszu sołeckiego w 2020 roku. 
7.    Ocena realizacji budżetu w pierwszym kwartale 2021 roku.
8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
8.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032;
8.2. w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok; 
8.3.  w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald  na lata 2021-2023;
8.4. w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych;
8.5. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Stębark działka nr 367/5;
8.6.   w sprawie wyrażenia  zgody na nieodpłatne nabycie  na własność Gminy Grunwald nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82;
8.7.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy po  umowie  zawartej  na  czas
oznaczony do 3 lat.
8.8.  w  sprawie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  M  i  K.  .S.
w sprawie przeprowadzonej procedury przetargowej na odśnieżanie dróg w Gminie Grunwald na
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sezon 2020-2021;
8.9.  w  sprawie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  H.  K.
w sprawie przewlekłego oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do informacji
publicznej oraz naruszenia praworządności.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Interpelacje radnych.
11.  Zamknięcie sesji .
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3          Wolne wnioski – przedstawienie Komitetu Referendalnego w sprawie odwołania  
Wójta Gminy Grunwald.
Przewodnicząca komitetu referendalnego- Pani Sylwia Sadowska-Yusufoglu-  poinformowała,
że zawiązał się komitet referendalny w sprawie odwołania wójta Adama Szczepkowskiego przed
upływem  kadencji.  W składzie  komitetu  referendalnego  jest:  Pani  Jadwiga  Dymkowska,  Pani
Małgorzata Schmidt, Pani Alina Szymańska, Pan Dariusz Borkowski, Pan Piotr Kołodziejski oraz
pełnomocnik  komitetu   Pani  Sylwia  Sadowska-Yusufoglu.  Stwierdziła,  że  nie  ma  zgody
mieszkańców gminy na działanie jakie wykonuje Adam Szczepkowski, nie ma zgody na dzielenie
mieszkańców na grupy, które są za wójtem lub przeciw, a tak się w tej chwili dzieje. Mieszkańcy
gminy Grunwald chcą działać dla gminy razem, wspólnie bez podziałów. Oznajmiła, że nie ma
miejsca w gminie dla mowy nienawiści, nie ma miejsca dla homofobii oraz donoszeniu na swoich
mieszkańców, „mówimy nie, tobie wójcie Szczepkowski.  Niektóre gminy maja Wawel, mają Jasną
Górę a my mamy Grunwald, jesteśmy dumni z tej gminy, dumna jest cała Europa, o tej gminie wie
cały świat, a w tej chwili  w całej Europie mówi się, że gmina Grunwald jest gminą homofobów,
to nie jest nasze zdanie, to napisała jedna osoba.” Panie Adamie Szczepkowski powinien Pan w
chwili obecnej przeprosić i podać się do dymisji”. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 4 Przyjęcie protokołów z   sesji Rady Gminy.
4.1. Protokół nr XXXII  sesji  Rady Gminy z dnia 19.01.2021 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXXII  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXXII/2021 z dnia 19 stycznia 2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
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Piotr  Szewczak- za
 Ewa Ziejewska  –  za

Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXII/2021 z dnia 19 stycznia 2021r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

4.2.  Protokół nr XXXIII nadzwyczajnej  sesji  Rady Gminy z dnia 18.03.2021 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXXIII  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXXIII/2021 z dnia 18 marca 2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXIII/2021 z dnia 18 marca 2021r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt.  5       Sprawozdanie  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym  
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  odczytał  sprawozdanie  międzysesyjne za okres
od  31 marca 2021 r.  do 29 kwietnia 2021 r.
Uchwały podjęte  XXXIV Sesji Rady Gminy.
-  Uchwałę  Nr  XXXIV/261/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  31  marca  2021  r.  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032 - Przesłano do RIO. 
- Uchwałę Nr XXXIV/262/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zmian budżetu
Gminy Grunwald na 2021 r. – przesłano do RIO. 
- Uchwałę Nr XXXIV/263/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia
kredytu  długoterminowego  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu  budżetu  oraz  spłatę  wcześniej
zaciągniętych zobowiązań -  przesłano do RIO. 
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- Uchwała Nr XXXIV/264/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przedłużenia
terminu  płatności  rat  podatku  od  nieruchomości  wskazanym  przedsiębiorcom,  których  płynność  uległa
pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 -
brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody.
-  Uchwała Nr XXXIV/265/2021 Rady Gminy Grunwald z  dnia 31 marca 2021 r.  w sprawie zwolnienia
z podatku od nieruchomości wskazanych przedsiębiorców, których płynność uległa pogorszeniu w związku
z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 - brak odpowiedzi ze strony
nadzoru prawnego wojewody.
-  Uchwała Nr XXXIV/266/2021 Rady Gminy Grunwald z  dnia 31 marca 2021 r.  w sprawie zwolnienia
z  opłaty  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  przeznaczonych  do  spożycia  w
miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku - brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego
wojewody.
- Uchwała Nr XXXIV/267/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie raportu o stanie
gminy - wchodzi w życie z dniem podjęcia,  brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody. 
- Uchwała Nr XXXIV/268/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zmiany Statutu
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie - wchodzi  w życie z dniem
podjęcia oraz brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody. 
- Uchwała Nr XXXIV/269/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie nadania statutów
jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald -  sołectwom,  brak odpowiedzi  ze  strony nadzoru prawnego
wojewody. 
- Uchwała Nr XXXIV/270/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie skargi Pana D.B.
na działania Wójta Gminy Grunwald - wchodzi w życie z dniem podjęcia oraz przesłano skarżącemu odpis
uchwały. 
- Uchwała Nr XXXIV/271/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie skargi Pana P.K.
na działania Wójta Gminy Grunwald - wchodzi w życie z dniem podjęcia oraz przesłano skarżącemu odpis
uchwały. 
-  Uchwała  Nr  XXXIV/272/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  31  marca  2021  r.  w  sprawie  przyjęcia
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Grunwald na rok 2021 - brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody. 
- Uchwała Nr XXXIV/273/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody
na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald:  Dz.  nr  48  położonej  w  obrębie  geodezyjnym Grunwald  
na nieruchomość niezabudowaną:  Dz..  nr  55 położonej  w obrębie  geodezyjnym Grunwald należącej  do
osoby prywatnej  - wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
- Uchwała Nr XXXIV/274/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat -  wchodzi w życie
z dniem podjęcia.
- Uchwała Nr XXXIV/275/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu ograniczonego działki nr 79/165 obręb
Mielno,-  wchodzi w życie z dniem podjęcia.
- Uchwała Nr XXXIV/276/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu ograniczonego działki nr 79/180 obręb
Mielno -  wchodzi w życie z dniem podjęcia.
- Uchwała Nr XXXIV/277/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 4 w miejscowości Lubianek -  wchodzi w życie z dniem
podjęcia. 

Zadania podjęte przez Referat Gospodarki Gruntami, Inwestycji i Ochrony Środowiska. 
1. „Utworzenie  i  wyposażenie  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach”. 
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Trwają  prace  przygotowawcze  w  celu  zlecenia  i  wykonania  robót  dodatkowych  polegających
na  zagospodarowaniu  terenu  w  miejsca  parkingowe  oraz  montażu  instalacji  fotowoltaicznej  na  dachu
budynku. 
2. Budowa  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody  z  przebudową sieci  wodociągowej  Dylewko.  Dokonano
rozstrzygnięcia i wyboru wykonawcy - Roboty Ziemne Wodno - Kanalizacyjne Marek Sławiński,  14 -260
Lubawa, ul. Kupnera 69, oferent  przedstawił najkorzystniejszą ofertę cenową w wysokości - 160 091,34 zł
brutto. Wezwano wykonawcę do stawienia się w celu zawarcia umowy. 
3. Adaptacja  części  istniejącego  budynku  Szkoły  Podstawowej  w  Stębarku  na  Żłobek  –  Akademia  –
Malucha. 
Dokonano rozstrzygnięcia i wybrano najkorzystniejsza ofertę. W dniu 7 kwietnia 2021 r. zawarto umowę z
wybranym  Wykonawcą  robót  -  Firmą  Usługowo-Handlową  Adam  Malinowski,  Rybno  13-220  ,  ul.
Wyzwolenia  42,  która  zaoferowała  wykonanie  inwestycji  za  cenę  -  169  899,99  zł  brutto.  Następnie
przekazano  plac  budowy  i  przystąpiono  do  wykonawstwa  robót  budowlano  -  montażowych.  Inwestycja
realizowana z dofinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w wysokości  93,26 %
kosztów kwalifikowalnych.

4. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap I. 
Trwa  przygotowanie  modyfikacji  procedury  udzielenia  zamówienia  publicznego  
w trybie  nowych  przepisów ustawy  o  zamówieniach  publicznych obowiązujących od  1  stycznia  2021  r.
Inwestycja współfinansowana ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, w wysokości do 63,63 %
kosztów kwalifikowanych.

5. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Trwa  przygotowanie  modyfikacji  procedury  udzielenia  zamówienia  publicznego  
w trybie  nowych  przepisów ustawy  o  zamówieniach  publicznych obowiązujących od  1  stycznia  2021  r.
Inwestycja współfinansowana ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, w wysokości do 63,63 %
kosztów kwalifikowanych.

6.  Budowa targowiska w Gierzwałdzie.
Wójt  Gminy  Grunwald  w  odpowiedzi  na  ogłoszony  konkurs  złożył  wniosek  
o przyznanie dofinansowania ze środków  Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich  na  realizację  inwestycji  pn.  „Budowa  targowiska  
w Gierzwałdzie” na działce nr 252/1, w ramach operacji „Inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane
przeznaczone  na  cele  promocji  lokalnych  produktów rolnych” objętego Programem Rozwoju  Obszarów
Wiejskich  na  lata  2014  –  2020.  Planowane  targowisko  będzie  dostosowane  do  potrzeb  wszystkich
handlujących, w tym rolników prezentujących swoje wyroby. Na targowisku będzie dokonany podział stoisk
handlowych  na  dwa  sektory.  Sektor  rolno  –  spożywczy  przeznaczony  do  sprzedaży  płodów  rolno-
spożywczych.  Sektor  ten  zajmuje  ponad  połowę  powierzchni  handlowej  targowiska.  Drugi  sektor
rzemieślniczo  –  przemysłowy  jest  przeznaczony  do  sprzedaży  pozostałych  produktów.  Targowisko  będzie
w  całości  utwardzone,  wyposażone  w  budynek  sanitarny,  śmietnik,  parkingi,  instalację  oświetleniową,
wodno-kanalizacyjną, deszczową i fotowoltaiczną. Przedmiotowe przedsięwzięcie inwestycyjne jest zgodnie z
Uchwałą Nr XXX/227/2020 Rady Gminy Grunwald z dnia: 25 listopada 2020 r. w sprawie: zmiany strategii
rozwoju społeczno - gospodarczego gminy Grunwald na lata 2016/2026, bez której wniosek nie uzyskałby
planowanego dofinansowania.
Ogólna wartość inwestycji - 498 888,00 zł 

     Środki  UE - 317 442,00 zł 
Wkład Gminy - 181 446,00  zł 
Planowana realizacja inwestycji  w latach 2022-2023

7.  Wydano dwie decyzje o warunkach zabudowy.
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8. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego. 
9.  Złożono wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie zmiany stałej organizacji ruchu dotyczący

oznaczenia wsi Kalwa na DW 542.
10.Przeprowadzono procedury udzielenia zamówienia publicznego - zakup znaków drogowych. 
11. Wydano  2 postanowienia na podział działek  4/6 obręb Glądy i  50/28 obręb Mielno i jedną decyzję

na podział działki 23/4 obręb Zapieka.
12. Dokonano wyceny agregatu prądotwórczego przez rzeczoznawcę na kwotę 5000,00

i sprzedaży poprzez konkurs ofert w kwocie 5500,00. 
13. Wydano 2 warunki techniczne na przyłączenie budynków do wody i ścieków.
14. W  związku  z  realizacją  zleconego  przez  Wojewodę  dowozu  na  szczepienia  osób  niepełnosprawnych

i mających trudności z dojazdem do punktów szczepień do chwili  obecnej dowieziono 24 osoby w m-cu
kwietniu 8 osób.

15. Wszczęto  7  postępowań  administracyjnych  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia. 

Organizacje pozarządowe:
1.  Dnia 14 kwietnia 2021 roku ogłoszono dwa konkursy ofert w formie wsparcia na wykonanie zadania
publicznego w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2021 roku – sekcja piłka nożna i sekcja
tenis stołowy. Termin składania ofert 6 maj 2021 roku.
2.  Dnia 22 kwietnia 2021 roku ogłoszono otwarty konkurs ofert w formie wsparcia na wykonanie zadania
publicznego w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu – popularyzacja nowych dyscyplin sportu
wśród mieszkańców Gminy Grunwald – sekcja kickboxing. Termin składania ofert 14 maj 2021 roku.
3.  Dnia 23 kwietnia 2021 roku ogłoszono otwarty konkurs ofert w formie wsparcia na wykonanie zadania
publicznego w zakresie  popularyzacji  nowych dyscyplin  sportu  wśród mieszkańców Gminy  Grunwald  –
sekcja enduro (motorowa). Termin składania ofert 17 maj 2021 roku.
Oświata 
1. Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie w programie rządowym ,,Posiłek w szkole i w domu'' (wnioski
dotyczą 3 szkół: SP Stębark, SP Szczepankowo, SP Gierzwałd).
- całkowity koszt zadania wynosi 212 283,82zł w tym kwota wsparcia 169 827,06zł i wkład własny gminy
w wysokości 20%  równy 42 456,76zł.
2. Dla szkoły Podstawowej w Frygnowie i Mielnie w opracowaniu są  wniosek o zwiększenie części oświato-
wej subwencji ogólnej z rezerwy  części subwencji w roku 2021 z tytułu dofinansowania wyposażenia w po-
moce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. 
3.   W  terminie  do  21  kwietnia,  dyrektorzy  szkół  złożyli  arkusze  organizacyjne   na  rok  szkolny
2021/2022.

Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  przedstawił sprawozdanie z działalności Referatu Go-
spodarki Komunalnej:

1. Wyremontowano ciągnik C360

2. Dostarczanie wody dla mieszkańców gminy Grunwald

3. Wyczyszczono zbiornik i wymieniono zawór- hydrofornia w Kiersztanowie

4. Wyremontowano mieszkanie socjalne w Dylewie

5. Wyremontowano przystanek w Kitnowie

6. Wymieniono hydrant w Marcinkowie koło świetlicy

7. Płukanie i chlorowanie zbiorników- hydrofornia Grunwald

8. Płukanie zbiorników w hydroforni Gierzwałd, Łodwigowo, Pacółtowo, Rychnowska Wola

7



9. Wykonanie punktu zlewnego dla ścieków dowożonych i podłączono do wyczyszczonej laguny

10. Wykonanie drogi dojazdowej do punktu zlewnego ścieków dowożonych

11. Nawieziono i rozplantowano  gruzu pod wylewkę dla 4 boksów dla psów

12. Usunięto awarię na sieci wodnej w Rychnowskiej Woli

13. Usunięcie awarii na sieci- cmentarz w Rychnowie

14. Pocięto i zwieziono drewno z Rychnowo

15. Pomalowano elewację, drzwi i kraty- hydrofornia w Grunwaldzie

16. Uzbrojono skrzynkę elektryczną w styczniki i przekaźniki- oczyszczalnia w Gierzwałdzie

17. Usypano groble przy poletku osadowym –oczyszczalnia Gierzwałd

18. Usunięto awarię na sieci  wodnej ɸ 90 w Tymawie

19. Wywieziono ścieki ze zbiorników bezodpływowych z Domkowo i Rychnowa

20. Wyczyszczono plac i drogę dojazdową do oczyszczalni ścieków w Zybułtowie

21. Przycięto i wywieziono gałęzie z oczyszczalni ścieków w Zybułtowie

22. Wymieniono zawory i przekaźniki w skrzynce sterowniczej- oczyszczalnia w Zybułtowie.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  iż  na  poprzedniej  sesji,  kiedy  Pan
Nowakowski  przedstawiał  sprawozdanie  z  działalności  referatu,  zgłoszona  została
propozycja  o  wieloletnim  polanie  modernizacji  urządzeń  wodnokanalizacyjnych.
Zapytał,  na jakim etapie jest ten proces.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że teraz cały czas prace skupiały się na
tym, aby dostarczyć ludziom jak najszybciej wodę.  Przygotowujemy się do tego procesu, mamy
porobione  zdjęcia  z  terenów gdzie  jest  coś  do zrobienia,  przygotujemy się  i  wtedy na  komisji
musimy na  te  tematy  porozmawiać,  żeby nie  było  żadnych niedomówień.  Stwierdził,  że   chcę
poprawić gospodarkę wodno-ściekową i zrobi wszystko by w tym kierunku się rozwijać, będzie
to przygotowane,  aby zobaczyć jakie to są nakłady finansowe. To co można na dzień dzisiejszy
to  już  robię  żeby  to  ratować  sytuację,  czy  oczyszczalnia  w Gierzwałdzie,  czy  przepompownie
to są w takim stanie, że można to wszystko pozamykać.  Jest długa praca do wykonania i nie jest
to  tak,  że  przygotuję  to  wszystko w dwa dni  żeby to  było przekazane.  Oznajmił,  że  posiłkuje
specjalistami z zewnątrz i to nie jest tak, że Nowakowski  wymyśla sobie jakieś bzdury.  Można
tworzyć  sobie  dokumenty.  Przypomniał,  że  zapraszał  radnych,  aby  przyjechała  zobaczyła
na obiekty, bo możemy rozmawiać jak ktoś dotknie i zobaczy, jeśli się tego nie dotknie, nie zobaczy
to o czym my mamy rozmawiać. Papier wszystko przyjmie. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-   zadał  pytanie.  Koszt  takiej  dmuchawy,  o  której  Pan
mówił,  która jest potrzebna w Zybułtowie, to i le wynosi, jak Pan szacuje.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, że jest to koszt 25 tysięcy.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  wobec  tego  nie  byłoby  racjonalniej
pieniądze  z  zakupu  tego  beczkowozu  przeznaczyć  na  zakup  dmuchawy,  skoro
beczkowóz został  naprawiony i  jeszcze jakiś czas będzie nam służył.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że to nie on rządzi pieniędzmi a tylko
stwierdzam  fakty.  Jeżeli  ta  dmuchawa  będzie  pracować  wtedy  w  cyklu,  w  automacie,  wtedy
te zbiorniki pracują. Również Panowie z Kielc to potwierdzili.  Jeżeli nie będzie pełnego cyklu,
jeżeli te urządzenia nie będą pracowały, to będzie znowu się wylewało na drogę. To musi wszystko
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w cyklach pracować.  
Radny- Pan Ryszard Bala-  stwierdził,  że  nie  bez powodu mówi o planie,  o  planie
działania  w  celu  opracowania  najistotniejszych  potrzeb,  które  wynikają
z  bieżącego  stanu  ewentualnie  z  przyszłych  przewidywalnych  inwestycji
w  zakresie  zaopatrzenia  w  wodę  i  odprowadzania  ścieków.  Będziemy  czekać  na
plan  i  gasić  pożary,  będziemy  ciągle  łatać  dziury  i  załatwiać  bieżące  problemy,
dlatego  plan  ma  objąć  te  przedsięwzięcia,  które  zdaniem Pana  maja  najważniejsze
znaczenie  w  celu  zapewnienia  ciągłości  dostaw  wody  i  odbioru  ścieków
z miejscowości,  do których dochodzi nitka kanalizacyjna.       
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  można  przejść
obojętnie  obok  wypowiedzi  Pana  Radnego.  Szanowny  Panie  Radny  proszę  zajrzeć
do załącznika nr  3  w budżecie  pozycja  25.  Jest  tam pozycja,  która mówi,  że  środki
przeznaczone  na  zakup  dmuchawy  są  przewidziane  w  budżecie.  Nie  potrzeba
żadnej beczki przesuwać, bo wiem do czego Pan zmierza.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przerwała  Panu  Wójtowi.
Panie  Wójcie  mam  prawo  Panu  przerwać,  Pan  już  wypowiedział  swój  główny
wątek,  ja  też  uważam,  że  skoro  mamy  zabezpieczone  środki  w  budżecie
na  dmuchawę  to  nie  ma  takiej  potrzeby,  aby  środki  do  tej  pory  zakwalifikowane
na beczkowóz były przesuwane.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  zadał  pytanie odnośnie wody, czy pojawi się komunikat
z sanepidu bezwarunkowy.
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-   odpowiedział,  że  oczywiście  taki  komunikat  się
pojawi.  Oznajmił,  żee teraz  zamyka sezon grzewczy,  ale  jeśli  nie  zrobimy remontów,  albo  nie
zrobimy systemu opalania, to naprawdę będzie to porażką, bo na dzień dzisiejszy te kotłownie są w
opłakanym stanie. To już mówię teraz, bo dotrwaliśmy do końca sezonu, ale wiem ile to było pracy
i nerwów żeby mieszkańcy mieli ciepło.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zwrócił  się  do  wszystkich  obecnych:  Mam  nadzieję,
że  to  co   Pan  kierownik  powiedział,  że  już  nie  będzie  Marózką  płynął  ściek,
że  to  się  spełni,  jak  na  razie  ta  moja  nadzieja  jest  pod  dużym  znakiem  zapytania,
bo  temperatura  wody  w  tej  chwili  to  jest  5-7  stopni,  natomiast  gdy  temperatura
będzie miała  powyżej  20 to  dopiero  wtedy ja  na swoim podwórko,  ale  nie  tylko  ja,
poczujemy,  czy  to  rzeka  płynął  ścieki,  czy  to  płynie  czysta  woda.  Mam  nadzieję,
że Pana deklaracje są na dobrych podstawach formułowane.     
Kierownik RGK- Pan  Józef  Nowakowski-   stwierdził,  że  wypowiedź  idzie  do  mieszkańców
i musi się odnieść, a nie można mówić, że temperatura się poniesie, albo nie wiadomo co. Jeżeli są
złogi z lat osadów, które są w rzece to trzeba by było całą rzekę do jeziora wyczyścić.  Stwierdzam
to co jest, to co daję do badań, to co instytucje, które są niezależne badają. Jeżeli wyniki są takie, że
w decyzji dostaję na to pozwolenie to do takiego stanu to doprowadzimy i tak będzie. Nie będę
mówić co było i co jest w rzece, bo rzeka jest w fatalnym stanie, bo to widać jak roślinność rośnie,
trzeba zrobić porządek z tą rzeką.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska-  zadała pytanie odnośnie sekcji  kickboxingu.  Czy będzie
to w ramach Grunwaldzkiego Klubu Sportowego czy Grunwaldzkiego Centrum Sportu.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  w  Grunwaldzkim
Centrum  prowadzone  są  zajęcia,  jednak  w  przypadku,  gdy  chcemy  żeby  nasi
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zawodnicy  się  rozwijali  tak  samo jak  przy  tenisie  stołowym czy przy  piłce  nożnej,
to musimy środki na ten cel przeznaczyć.  W związku z tym ogłaszamy konkurs, czy
będą  jakieś  kluby  zainteresowane  tym,  żeby  u  nas  poprowadzić  za  te  środki
naszych  zawodników  i  dopuszczać  ich  na  zawody.  Dajemy  takie  możliwości
otwierając konkurs.  Stwarzamy możliwość udostępniając środki na to do realizacji,
czy ktoś się znajdzie trudno powiedzieć na dziś.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- dodała, że nie pyta o to bez powodu. Grunwaldzkie Centrum
Sportu jest jednostka organizacyjną gminy i nie jest organizacja pozarządową, natomiast ta dotacja
i te konkursy są ogłoszone dla organizacji pozarządowych, dlatego pytam się czy kickboxing działa
w ramach Grunwaldzkiego Klubu Sportowego.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  dodał,  że  jednym  z  wielu  zajęć  jakie
prowadzi  Grunwaldzkie  Centrum  Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki  są  zajęcia
z kickboxingu. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  powiedziała,  iż  pozwoli
sobie  zauważyć,  że  konkurs  jest  konkursem  otwartym  dla  organizacji
pozarządowych  i  tylko  organizacje  pozarządowe  mogą  wziąć  w  nich  udział,
po  prostu  czekajmy  na  to  kto  na  ten  konkurs  złoży  swoją  ofertę,  dopiero  wtedy
będziemy mogli  w tym temacie porozmawiać. 

Radni uwag nie zgłosili.
 
Ad. pkt. 6.       Informacja o zrealizowanych  zadaniach  w ramach funduszu sołeckiego w 2020 roku.   
(Zał nr  5 do protokołu nr 30/2021 ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy w dniu 27.04.2021r.).

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  podzieli ła  się  ze  wszystkimi
obecnymi  informacjami  dodatkowymi  jakie  dziś  dotarły  od  Pani  Kamili  Szewczak.
Zauważyłam,  że  mamy w tabeli  podana  kwotę  wykorzystaną  w wysokości  280 tys.
i  stanowi  ona  prawie  60% przeznaczonych  środków na  fundusz  sołecki.  Natomiast
zapłaconych  faktur  było  na  kwotę  około  170  tys.  i  tylko  te  środki  podlegają
zwrotowi  z  budżetu  państwa.  Zwrot  w  tym  roku,  za  rok  2020,  uzyskaliśmy
na  poziomie  18%  co  daję  ok.  32  tys.  Tak  jak  poprzednimi  laty  zakończę  puentą.
Wobec  niewykorzystania  środków  na  fundusz  solecki  w  pełni  i  wobec  niepłacenia
faktur  do końca  grudnia  to  my w pewien sposób tracimy Panie  Wójcie  środki  jakie
moglibyśmy uzyskać ze zwrotu. To moja uwaga. 
Radny-  Pan  Adam  Królikowski-  zadał  pytanie.  U  nas  jest  niezapłacone  za  ten
projekt  i  wtedy  te  pieniążki  przepadają  czy  tak  to  wygląda.  Bo  projekt  miał  być
u nas zrobiony do końca roku, ale nic się nie dzieje.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  projekt  jest
przygotowany.  Będzie  zapłacony  w  tym  roku  ze  względu  na  to,  że  tam  się
przedłużał wykonawca, termin do oddania dokumentów. Projekt opłacony będzie ze
środków  z  urzędu.  Nie  jest  tak,  że  środki  przepadają.  Trzeba  sobie  powiedzieć
jasno,  że  fundusz  sołecki  to  jest  część  naszego  całego  budżetu.  Nie  jest  tak,  że  te
środki  nam  ktoś  dał  i  jak  niewykorzystanie  to  one  wam  przepadają.  Jeżeli  nie
zostały  przeznaczone,  tak  jak  Pan  mówi na  dokonanie  projektu,  nie  mogły  być,  bo
tego projektu jeszcze nie było.   
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Radny-  Pan  Adam Królikowski-  dodał,  że  Pani  Sołtys  miała  ten  projekt  i  był  też
wykonawca.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- zapytał,  o którym projekcie jest mowa.
Radny- Pan Adam Królikowski- oznajmił,  że chodzi o ten drugi projekt.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odparł,  że  to  nie  był  ten  projekt,  gdyż
dopiero teraz jest  ten właściwy, są wyceny od elektryka.
Radny-  Pan  Adam Królikowski-  dodał,  że  Pan  Wójt  mówi  nieprawdę.  W tamtym
roku był  gotowy nowy projekt,  który  kosztował  6  800 zł,  prawda Pani  Sołtys  (Pani
Sołtys  potwierdziła).  Dlatego  pytam  czy  został  nieopłacony,  a  projekt  był  już  w
listopadzie  czy  grudniu,  to  my  spotykaliśmy  się  chyba  tylko  po  to  żeby  się
spotkać.
Wójt  Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  projekt  trafił  gotowy w
tym  roku.  Proszę  przyjść  do  urzędu  tam  może  Pan  wszystko  sprawdzić;  daty,  kto,
kiedy  wykonał.  Wszystko  jest  czarno  na  białym,  nikogo  nie  oszukuję.  Chciałbym,
żeby Pan mi odpowiedział  na pytanie, czy Pan jest pewny, że ja oszukuję.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zwróciła  się  z  propozycją,
aby  Panowie  spotkali  się  w  urzędzie  i  sprawdzili  jak  te  dokumenty  wyglądają,
jakie  były  terminy,  co  zostało  zrealizowane  jeszcze  w  tamtym  roku,  a  co  zostało
przełożone  do  realizacji  na  przyszły  rok,  w  tym  momencie  nie  jesteśmy  w  stanie
rozwiązać tego konfliktu.   
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  fundusz  sołecki,  który  Rada  Gminy
kilka  lat  temu uchwaliła,  czy  podjęła  taki  kierunek działania,  że  co  roku będziemy
przeznaczać między 400-500 tysięcy z  budżetu i  tymi pieniędzmi będą dysponować
mieszkańcy  do  tej  pory  się  sprawdzał.  Mieszkańcy  mieli  możliwość  zaplanowania
takich  wydatków,  które  ich  zdaniem  miały  zaspokoić  istotne  problemy.  Jednak  od
dwóch  lat  ten  fundusz  solecki  jest  wykorzystywany  na  poziomie  mniejszym  niż
60%.  Jaka  jest  tego  przyczyna,  my  doskonale  wiemy.  Przyczyną  jest  to,  że  trzeba
realizować pomysły wójta,  natomiast pomysły mieszkańców schodzą na dalszy plan
lub  w  ogóle  nie  są  realizowane.  Są  sołectwa,  że  fundusz  sołecki  wykonano  na
poziomie  3%,  jest  kilka  sołectw  gdzie  dokonano  między  20-30%.  Kto  wybiera  te
zakupy i te inwestycje,  na których temat mieszkańcy wyrazili  się składając wnioski
do  budżetu  gminy.  Jeszcze  raz  powtórzę,  że  to  mieszkańcy  są  decydentami  o  tej
kwocie prawie pół miliona złotych i  to o ni maja prawo tymi pieniędzmi zarządzać.
Wójt  ma  do  dyspozycji  całą  resztę  budżetu  i  tą  cała  resztą  za  zgodą  Rady  może
zarządzać.  Proszę  Państwa  ja  sądzę,  że  zarówno  Komisja  Rewizyjna  jak
i  w  niedługiej  przyszłości  Rada  weźmie  pod  uwagę  stan  zrealizowania  oczekiwań
mieszkańców  wyrażonych  w projektach,  które  miały  być  zorganizowane  w  ramach
funduszu sołeckiego. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  dodał,  że  chciałby  się  odnieść  do
przekłamanych  obraz,  które  idą  do  mieszkańców.  Nie  do  końca  jest  to  prawda  co
Pan  mówi  Panie  Radny,  bo  chociażby  w  pańskiej  miejscowości,  z  Państwa
funduszu sołeckiego, były do wykonania dwa zadania.  Wykonanie projektu budowy
drogi  i  zakup  tablic  informacyjnych,  oba  zadania  były  wykonane.  Teraz  jeżeli  Pan
bierze  pod  uwagę  kwotę,  kwota  nie  została  wydatkowana,  ale  to  tylko  na  plus,  bo
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Państwo  przeznaczyliście  sobie  na  ten  projekt  budowy  drogi  30  tys.  zł.  A  my
zrobiliśmy  ten  projekt  za  9  700  zł.  Projekt  został  wykonany.  Czy  mamy  wydać
środki  byle  tylko  wydać.  Chyba  nie  o  to  chodzi,  bo  trzeba  je  wydać  racjonalnie
i  zgodnie  z  potrzebami  i  to  zostało  zrobione.  Oczywiście,  że  nie  we  wszystkich
sołectwach  wszystkie  zadania  zostały  zrealizowane,  ale  większość  tak
i  w  większości  za  mniejsze  kwoty  i  dlatego  to  jest  wykorzystanie  60%  środków.
Wiecie  też,  że  nie  wszystkich  sołtysów  mamy.  W  trzech  miejscach  czekamy  na
możliwość  zorganizowania  wyborów  i  tak  naprawdę  nie  miał  się  tym  kto  zająć.
Część  sołtysów  jest  jeszcze  takich,  że  czeka  nie  przychodzi,  nie  interesuje  się
zadaniami  sołeckimi.  My  też  nie  jesteśmy  w  stanie  za  każdym  chodzić  i  prosić
żeby przyszedł złożyć wniosek. Tam gdzie sołtys bardzo mocno się interesuje i  dba
o  zrealizowanie  funduszu  to  się  to  realizuje,  a  tam gdzie  nie,  to  idzie  to  wszystko
trochę  wolniej.  Jest  też  na  przykład  miejscowość  Rychnowska  Wola,  gdzie  jest  0%
wykorzystania  funduszu,  ale  to  tylko  na  prośbę  sołtysa  i  rady  sołeckiej.  Dlatego,
że  oni  chcą  tam pobudować wiatę,  ale  powiedzieli,  że  zobaczą jak  wiata  powstanie
w  Kiersztanówku,  nie  będą  się  spieszyć,  zaczekają,  jeżeli  się  spodoba  to  będą
to realizować i  tylko dlatego ten fundusz jest teraz na takim poziomie.  
Radny- Pan Adam Królikowski-  zadał pytanie.  Czy w takim razie my mamy złego
sołtysa,  który się nie stara skoro mamy tylko 3%.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  to  nie  o  to  chodzi.  Pan
chyba  nie  rozumie  o  czym  ja  mówię.  Nie  chodzi  o  to,  że  zły  sołtys,  ja  nie
powiedziałem,  że  jest  zły  czy  dobry.  Po  prostu  tutaj  jest  sytuacja,  o  której
już  powiedziałem,  że  nie  było  tego  projektu  wcześniej.  Ten  projekt  trafił  do  nas
dopiero  w  kwietniu,  nie  powiem  którego  dnia.  Wiem,  że  była  pandemia,  wiem,
że  były  tam  pewne  przeszkody  i  uzgodnienia  z  prywatnymi  właścicielami
no  i  to  trwało.  Dlatego  tutaj  nie  można  obarczać  winą  Panią  Sołtys  za  to,  ale  jest
różnie w sołectwach niestety tak to wygląda.        
Sołtys-  Pani  Krystyna  Siwa  -  wypowiedziała  się  w  imieniu  Sołectwa
Szczepankowo.  Ten  stary  projekt,  który  ja  przejęłam  jako  sołtys  przepadł  nam.
Złożyłam  nowy,  był  dwa  razy  do  realizacji  i  musieliśmy  na  nowo  pisać  projekt.
Z  pieniędzy  sołeckich  były  przeznaczone  pieniądze  na  nowy  projekt.  Jestem
w  stałym  kontakcie  z  Panem  Mariuszem,  a  ze  względu  na  to,  że  byłam  chora  nie
mogłam wejść do urzędu.  Planuję wizytę jutro u Pana Mariusza i  on mi obiecał,  bo
ja  nawet  szukałam  wykonawcę  na  założenie  lamp.  Pytałam  w  trzech  miejscach
i każdy mi odmawiał. Teraz Pan Mariusz miał zapytać Pana xxx i miał mi dać znać.
Ze względu na pandemie nie  chcą mnie wpuszczać nigdzie.  Obiecuję tutaj,  że  jutro
godzina  7:15  jestem w urzędzie.  Może  i  jestem złym sołtysem,  ale  będę  się  starać
przez kolejne lata żeby było dobrze,  żeby się wykazać. Jak nie to zrezygnuję.  
Radny-  Pan  Adam  Królikowski-  zwrócił  się  do  Pani  Sołtys  z  zapytaniem  czy
w grudniu bazowaliśmy na starym projekcie.
Sołtys-  Pani  Krystyna  Siwa  -  odpowiedziała,  że  tak  w  grudniu  był  jeszcze  stary
projekt.  Powstał  nowy,  a  Pan  Mariusz  wystąpił  do  projektanta  i  on  zgodził  się
zrobić  ten  projekt  za  6  800  zł.  Czekaliśmy  też  na  wykonawcę,  który  nam  zrobi
to  za  15  tys.,  które  zostało.  Miał  mi  dać  znać,  ale  ze  względu  na  pandemię,  ja
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byłam chora i nie mogłam uzyskać informacji.         
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  dodała,  że  pocieszające  jest
to,  że  inwestycje,  które  zostały  rozpoczęte  w danym roku i  nie  zostały  zakończone
poprzez  zapłacenia  to  i  tak  są  do  zrealizowania  (Pani  Skarbik  potwierdziła
te  słowa).  Dlatego  proszę  się  nie  martwić  bo  zadanie  będzie  zrealizowane,  przy
czym  nie  jest  już  płacone  z  funduszu  sołeckiego,  tylko  ze  środków  gminy.
Tak to wygląda i  proszę się też nie emocjonować, bo nie jest  to nam potrzebne.  

Radni uwag nie zgłosili.     

Ad pkt.   7.        Ocena realizacji budżetu w pierwszym kwartale 2021 roku.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  zabrała  głos  w  tej  sprawie
i przedstawiła  ocenę realizacji  budżetu w pierwszym kwartale 2021 roku. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.
8.1.    w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-  
2032;
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald   na lata
2021-2032 (zał.  nr 2).
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/253/2021 z dnia 19 stycznia  2021 roku      
w sprawie        uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata  

2021-2032. 
Radni uwag nie zgłosili.  

8.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
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w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok (zał. nr 3). 
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/279/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r.      
w sprawie zmian w budżecie         Gminy Grunwald na 2021 rok.  

Radni uwag nie zgłosili.  

8.3.     w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  celowej  na  
dofinansowanie  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  Gminy  Grunwald
na lata 2021-2032       (zał.  nr 4).  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zwrócił  uwagę,  że  w  trakcie  dyskusji  podczas
posiedzenia  komisji  podnoszony  był  argument  dotyczący  zastosowania  preferencji
dla  rodzin wielodzietnych przy ubieganiu się  o dotacje.  Myślę,  że ta  kwota różnicy
miedzy  3  a  5  tysiącami  nie  jest  tak  istotna  dla  rodziny  wielodzietnej  jak  korzyści
płynące  z  wybudowania  przez  taką  rodzinę  przydomowej  oczyszczalni  ścieków,  bo
w  dłuższej  perspektywie  te  korzyści  są  zdecydowanie  większe  dla  rodziny
wielodzietnej  niż  dla  rodziny 2  czy  3 osobowej.  Wydaje  mi  się,  że  dofinansowanie
ze  strony  gminy  tych  przydomowych  oczyszczalni  ma  jedynie  być  impulsem  do
tego  żeby  ludzie  zechcieli  je  budować,  natomiast  później  w  eksportacji  ta  budowa
przyniesie im spore oszczędności w opłatach za ścieki.   
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  celowej  na
dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  Gminy
Grunwald na lata 2021-2032.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za
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Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/280/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r.      
 w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy
Grunwald na lata 2021-2032      .  

Radni uwag nie zgłosili.  

8.4.    w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (zał.  nr 5). 
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/281/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r.      
w sprawie zaliczenia dróg do kategorii  dróg gminnych.

Radni uwag nie zgłosili.  

8.5.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Stębark działka nr 367/5  .  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
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wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie Stębark działka nr 367/5 (zał.  nr 6).
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/282/2021       w sprawie wyrażenia zgody na  
nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej

w obrębie geodezyjnym Stębark działka nr 367/5.

Radni uwag nie zgłosili.  

8.6.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82  .  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82 (zał. nr 7).
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za
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Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/283/2021       w sprawie wyrażenia zgody na  
nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej

w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82  .  
Radni uwag nie zgłosili.  

8.7.     w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy po umowie zawartej  
na czas oznaczony do 3 lat  .  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony
do 3 lat (zał. nr 8).
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/284/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r.       
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas

oznaczony do 3 lat.  
Radni uwag nie zgłosili.  

8.8.     w  sprawie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  M.  i  K.  S.  
w sprawie przeprowadzonej procedury przetargowej na odśnieżanie dróg w Gminie     Grunwald na  
sezon     2020-2021  (zał. nr 9).         
Radna- Pani Halina Gutowska- odczytała uzasadnienie skargi. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  przeprowadziła  glosowanie
w sprawie uznania skargi za zasadną.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym:
-10 głosów za,

-2 osoby przeciw,
-wstrzymujących się nie było.
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Rada większością głosów uznała skargę za zasadną. 
Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  M.  i  K.  S.
w sprawie przeprowadzonej procedury przetargowej na odśnieżanie dróg w Gminie Grunwald na
sezon 2020-2021. 

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów
za, 2  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – przeciw

 Sławomir Matuszewski  –  za
Dariusz Nowicki – przeciw

Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/285/2021z dnia 29 kwietnia 2021 r.       
w sprawie skargi na działanie Wójta Gminy Grunwald złożonej przez Pana M. i K. S. w sprawie

przeprowadzonej procedury przetargowej na odśnieżanie dróg w Gminie     Grunwald na sezon     2020-  
2021.

Radni uwag nie zgłosili.  

8.9.    w  sprawie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  H.  K.  
w sprawie przewlekłego oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do informacji
publicznej oraz naruszenia praworządności  .  
Radna- Pani Halina Gutowska- odczytała uzasadnienie skargi. 
Radny- Pan Ryszard Bala- dodał, że jest to kolejny przykład utrudniania Radnym,
mieszkańcom  i  wszystkim  osobom  zainteresowanym  tym  co  się  dzieje  w  gminie,
dostępu  do  informacji  na  temat  poczynań  władzy  wykonawczej.  Nie  jest  istotne,
kto  wniosek  składał,  ważne  jest  żeby  przestrzegać  zasady  transparentności,
to  znaczy dostępu do informacji  na temat  wydatkowania pieniędzy publicznych,  na
temat  podejmowanych  decyzji  i  ewentualnych  skutków  tych  decyzji.  Oczekiwanie
na  odpowiedź  ponad  rok  czasu  jest  ewidentnym  przykładem  podejścia  Wójta
Gminy  do  transparentności.  W  czasie  tego  roku  nie  zmieniło  się  w  prawie  nic,
co zmieniałoby zasady dostępu do informacji.  Przez rok czasu człowiek boksuje się
po  to  żeby  uzyskać  informacje,  która  jest  mu  do  czegoś  potrzebna.  Organ  ma
udzielić informacji.     

18



Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  przeprowadziła  glosowanie
nad  zasadnością  kolejnych  zarzutów.  Pierwszy  zarzut  dotyczy  przewlekłego
udzielania odpowiedzi.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów
za, 1 przeciw i 1 wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – wstrzymuje się

 Sławomir Matuszewski  –  za
Dariusz Nowicki – przeciw

Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za .

Rada większością głosów uznała skargę za zasadną. 
Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  drugi  zarzut  dotyczy
dowożenia  dzieci  z  Domkowa do szkoły.  Komisja  uznała  ten  zarzut  za  niezasadny,
jakie jest zdanie Rady

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  4 głosów za,
2 przeciw i 6 wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska –wstrzymuje się

Halina Gutowska – przeciw
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  wstrzymuje się
Cecylia Lecewicz-Husar  – wstrzymuje się
 Sławomir Matuszewski  –  wstrzymuje się

Dariusz Nowicki – wstrzymuje się
Iwona Stanka – wstrzymuje się

Piotr  Szewczak- przeciw
 Ewa Ziejewska  –  za

Krystyna Zwalińska – za .
Rada większością głosów uznała skargę za zasadną. 

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  H.  K.
w sprawie przewlekłego oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do informacji
publicznej oraz naruszenia praworządności (zał. nr 10).
Radni uwag nie zgłosili.

19



Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9 głosów za,
2  przeciw i  1 wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – wstrzymuje się

 Sławomir Matuszewski  –  za
Dariusz Nowicki – przeciw

Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- przeciw

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXV/286/2021z dnia 29 kwietnia 2021 r.        w  
sprawie skargi na działanie Wójta Gminy Grunwald złożonej przez Pana H. K.

w sprawie przewlekłego oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do informacji
publicznej oraz naruszenia praworządności  .  

Radni uwag nie zgłosili.  

Ad pkt. 9. Wolne wnioski i  informacje.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  wystąpiła  z  wnioskiem,  żeby  w
miejscowości  Gierzwałd  wzdłuż  chodnika  ustawić  barierki,  które  ochraniałaby
pieszych  przed  niebezpieczeństwem.  Tłumaczę  to  tym,  że  ruch  w  naszej  wsi
zwiększył  się.  Spowodowane  to  jest  budową  jednostek  handlowych,  jednocześnie
dużą  eksploatacją  przewożenia  żwiru  przez  naszą  miejscowość,  pęd  powietrza
który  następuje  na  skutek  2-3  pojazdów  ciężarowych  jest  trudny  do  wytrzymania
szczególnie wtedy kiedy idzie matka z dzieckiem. Ponadto proszę mi wierzyć,  że w
miesiącu  lutym  były  dwa  wypadki.  Jeden  z  nich  polegał  na  tym,  że  auto  osobowe
przejechało  przez  chodnik  i  zatrzymało  się  na  skarpie.  Wobec  tego  Panie  Wójcie,
proszę  o  nadanie  biegu  temu  wnioskowi  i  składam  ten  wnioskiem  w  imieniu
własnym  i  wyborców.  W  ubiegłym  tygodniu  była  przykra  uroczystość  i  będąc  na
cmentarzu  zwróciłam  uwagę,  że  jedno  z  drzew  stoi  miedzy  mogiłami.  Tego  dnia
pogoda  była  brzydka,  zimowa  i  bardzo  wietrzna  i  moje  wrażenie  było  jak
najgorsze,  gdyby  coś  się  stało  z  tym  drzewem  mogliby  ucierpieć  ludzi  i  pomniki.
Wobec  tego  proszę  o  spowodowanie,  aby  w  określonym  czasie  wystąpić  do
starostwa o  uzyskanie  pozwolenia  o  wycinkę  tego  drzewa.  Jednocześnie  proponuję
aby na  terenie  cmentarza  w Gierzwałdzie  gdzieś  na  uboczu posadzić,  w przypadku
gdy tamto zostanie wycięte, przynajmniej dwa inne drzewa. 
Radny-  Pan Ryszard Bala- zapytał jak wygląda plan wykorzystania nieruchomości
zakupionej  w  Mielnie,  na  co  zostaną  przeznaczone  pomieszczenia  i  jak  będzie
wyglądało finansowanie adaptacji tych pomieszczeń.

20



Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- skierował pytanie do radnej ,  czy barierki
maja być zamontowane wzdłuż drogi wojewódzkiej i  na jakim odcinku.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  dodała,  że  chodzi  o  odcinek  od  szkoły  do
końca cmentarza.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  powiedział,  że  sprawą  trzeba  się  zająć.
Jeżeli  chodzi  o  cmentarz,  jesienią  jeśli  będzie  to  możliwe  będziemy  starali  się  to
drzewo  usunąć  i  w  zamian,  tak  jak  Pani  Radna  prosi,  będą  posadzone  inne.
Pytania  Pana  Radnego  Bali  i  nieruchomości,  za  którą  zapłaciliśmy  270  tys.  zł  to
dalej  podtrzymuje  swoje  słowa,  że  musimy  zorganizować  tam wspólny  wyjazd  jak
zrobi  się  cieplej,  gdzieś  w  maju  i  wspólnie  zastanowić  się  nad  tym,  na  jaki  cel
przeznaczyć  te  nieruchomości,  skąd  ewentualnie  środki  na  modernizację  pozyskać
i w jakim czasie zrealizować. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  w  jaki  sposób  są  wykorzystywane  teraz
obiekty  w  Domkowie,  o  otwarciu  których  już  jakiś  czas  temu  media  donosiły,  co
tam  się  dzieje.  Przepraszam  tak  chodzi  o  obiekty  w  Glądach.  Chciałbym  też
wiedzieć jak wygląda sprawa remontu  budynku Gminnego Ośrodka Kultury.  To nie
jest  budynek  właśnie  ośrodka  to  jest  budynek  gminny,  który  użytkuje  Gminny
Ośrodek  Kultury.  Trzecia  sprawa.  Dwa  miesiące  temu  zadałem  pytanie  na  temat
stanu  realizacji,  stanu  rozwiązania  problemu  montażu  drabinki  na  molo  nad
jeziorem  Mielno.  Odpowiedź  w  zasadzie  nic  nie  wnosi,  dlatego  chciałem
kontynuować  ten  temat,  żeby  uzyskać  konkretne  informacje.  Na  jakim  etapie  jest
zamontowanie  tej  drabinki,  jakie  pojęto  czynności  i  kiedy  ona  będzie  w  końcu
zamontowana.   
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  udzielił  odpowiedzi.  Rozumiem,  że
chodzi  o  Glądy,  o  przebudowę świetlicy,  gdzie  powstał  Dzienny  Dom Senior  plus.
Za  chwilę  ten  dom  ruszy,  ale  gdyby  Pan  uważnie  słuchał  sprawozdania  wójta  z
samego  początku  sesji,  to  by  Pan  wiedział  co  tam  jeszcze  jest  do  zrobienia.
Mianowicie  wiata,  parking,  panele  fotowoltaiczne  plus  ogrodzenie,  które  jest
zakupione  do  postawienia.  GOPS  będzie  prowadził  nabór.  Z  tego  co  pamiętam  to
jest  tam  15  miejsc.  Dalej  sprawą  prowadzenia  Dziennego  Domu  Senior+  będzie
zajmował  się  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Gierzwałdzie.  Jeśli  chodzi  o
termomodernizacje  Gminnego  Ośrodka  Kultury.  W  tej  chwili  jest  realizowany
kolejny  etap,  wymieniane  są  okna.  Później  będzie  wykonywana  elewacja,
odwodnienia,  następnie  będą  wykonywane  prace  wewnątrz,  czyli  szpachlowanie,
malowanie itd.  Myślę,  że  jeżeli  nie  będzie  większych przeszkód to gdzieś  w lipcu-
sierpniu  ten  obiekt  powinien  zostać  oddany  do  użytku.  Zobaczymy  jak  to  będzie
dalej  szło.  Firma, która wykonuje tą termomodernizację też ma problemy. Nie mają
ludzi  do  pracy.  Sporo  pracowników  jest  na  kwarantannie,  dlatego  to  wszystko
przedłuża  się  w  czasie.  Teraz  ostatnia  sprawa,  czyli  barierka  w  Mielnie.  Protokół
pokontrolny  w  sprawie  legalizacji  modyfikacji  obiektu  pomostu  nad  jeziorem
Mielno  chyba  wszyscy  Państwo  znają.  Chciałbym  się  odnieść  do  tego  protokołu.
Wójt odczytał  oświadczenie odnoszące się do protokołu (zał.  nr 11) 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  chciałby  zgłosić  wniosek  do
rozpatrzenia  przez  Radę  i  Panią  Przewodniczącą  o  ujęcie  w planach  pracy  komisji
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budżetu,  zagadnienia  dotyczącego sprawdzenia  i  oceny wykonania  przedsięwzięcia
w Glądach oraz sprawdzenia stanu awansowania prac w Gminnym Ośrodku Kultury
oraz  wizji  obiektów  przejętych  w  Mielnie.  Być  może  da  się  połączyć  te
zagadnienia,  trzeba  pomyśleć  jak  to  zorganizować,  kiedy  i  w  jakim  składzie  te
moje postulaty przeprowadzić.
Radna  Małgorzata  Kamińska-  powiedziała,  że  jest  jej  ciężko,  ale  spróbuje  się
wypowiedzieć.  Chciałabym się  odnieść  do  ostatnich  wydarzeń  jakie  miały  miejsce
w  naszej  Gminie.  Liczyłam  na  jakieś  resztki  honoru  i  godności  ze  strony  Wójta.
Nie  doczekałam  się,  dlatego  chciałam  zadać  Panu  Wójtowi  parę  pytań.  Po  długim
okresie  milczenia  chciałam  tylko  nadmienić,  że  ten  list  pierwszy  był  wysłany  3
listopada do Wojewody,  5  marca  do  Prezesa  Rady Ministrów.  Ten list  zanim dotarł
do  nas  do  Radnych,  dotarł  do  prokuratury  w  Elblągu.  Prawdopodobnie  ruszyło
śledztwo  z  urzędu,  o  złamanie  podstawowych  praw  człowieka  i  praw
konstytucyjnych.  Nie  wiemy  jaki  jest  zakres  tego  oskarżenia.  Pan  Wójt  w  swoim
oświadczeniu  odniósł  się;  „pragnę  podkreślić,  że  wyżej  wymienione  pisma  nie
miały  charakteru  l istu  otwartego,  ani  nie  stanowiły  oświadczenia  podanego  do
publicznej  wiadomości  zaś  zawarte  w  nich  informację  zostały  przez  media
przeinaczone.  Przypisywanie  mi  niesłuszne  oskarżenia,  bazują  na  wyjętych  z
kontekstu  fermentach  wspomnianych  pism,  które  wbrew obiegowej  opinii  nie  były
przedmiotem  ani  nie  wskazywały  na  polityczny  charakter  działań  wspomnianych
osób  mających  wpływ  na  funkcjonowanie  Gminy  Grunwald”.  Chciałabym  zapytać
Wójta,  w  którym  miejscu  to  zostało  przeinaczone,  czy  co  zostało  wyjęte  z
kontekstu,  może:  „Radna  Kamińska  to  była  nauczycielka  obecnie  na  emeryturze,
nie  podoba  jej  się  zarządzanie  nowego  Wójta  w  oświacie,  gdyż  poprzednik  nie
pilnował  godzin  oraz  nadgodzin  w  szkołach”.  Specjalnie  zapytałam  na  komisji
Pana  Sekretarza  czy  my  kiedykolwiek  ingerowaliśmy  w sprawy  oświaty.  Nie  będę
przytaczać  całego  pisma,  gdyż  jest  ono  ogólnodostępne  w  trybie  dostępu  do
informacji  publicznej  zarówno  w  biurze  Wojewody  jak  i  Premiera.  Jeżeli  osoba
publiczna  jaką  jest  Wójt  wysyła  pismo  do  instytucji  państwowej  to  nie  jest  to
pismo  wysłane  do  cioci  czy  wujka,  tylko  jest  to  pismo,  do  którego  każdy  może
dostać dostęp i  trzeba myśleć co się  pisze.  Kolejna rzecz,  nie  będę mówiła co było
napisane  o  Pani  Przewodniczącej,  że  Radni  podważają  nie  tylko  działania  Wójta,
ale  też  działania  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  Dalej;  „Radni  są  ściśle
powiązani  z  poprzednikiem,  Radna  kilku  kadencji  Małgorzata  Kamińska  była
nauczycielka  SP  w  Gierzwałdzie,  ciotka  Radnego  Zbigniewa  Napłoszka”.  Może
wytłumaczy  mi  Pan  jaką  ja  jestem  ciotką  dla  Napłoszka,  może  zna  Pan  lepiej
koligacje  rodzinne  niż  ja.  Dalej:  „jej  mąż,  komendant  OSP zwolnił  się”.  Mój  mąż
się  nie  zwolnił,  zostało  zlikwidowane  jego  stanowisko  pracy,  dostał  3  miesięczne
wypowiedzenie  i  3  miesięczną  odprawę.  Kolejne  przekłamanie;  „obecnie  znalazł
zatrudnienie  w  Starostwie  Powiatowym  w  Ostródzie  gdzie  wicestarostą  jest  syn
Henryka  Kasprzaka,  Jan,  prywatnie  matka  lesbijki  o  poglądach  mocno
lewicowych”.  Tylko nie  wiem,  czy  to  Pan Jan  jest  matką  lesbijki  czy  ja.  Chciałam
tylko  powiedzieć,  że  nikt  nie  ma  prawa,  bo  nie  jest  sprawą  polityczną-  sprawa
naszych  rodzin.  Pan tutaj  pisze,  że  chciał  Pan ukazać  sprawy polityczne.  Nie,  Pan
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wlazł  z  brudnymi  buciorami  w  życie  naszych  rodzin  i  Pan  to  życie  niestety,  ale
bardzo  utrudnił.  Nie  ma  Pan  prawa  moralnego  ani  jakiegokolwiek  innego  mieszać
do swoich  prywatnych  rozgrywek naszych  rodzin,  bo  jeżeli  ma  Pan  zarzuty  wobec
nas  radnych  to  proszę  bardzo,  ale  tu  nie  ma  nawet  jednego  zarzutu  wobec  nas
właśnie jako radnych. Pan nie ma prawa mieszać się do naszych rodzin.    
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała,  czy  będzie
odpowiedź ze strony Radnych na list otwarty.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  wydał  w  tej  sprawie
oświadczenie i dalsza dyskusja na ten temat jest  bez sensu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  czy  w  sprawie,
którą badała komisja  Rewizyjna odnośnie demontażu barierki  na molo spacerowym
i  zamontowaniu  drabinki  było  jakieś  postępowanie  sprawdzające  przez  organy
ścigania,  i  jak ono się zakończyło.            
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odparł,  że  toczyło  się  jakieś
postępowanie,  jednak  nie  jest  w  stanie  teraz  powiedzieć  poprawnie  i  szczegółowo
jakie.  Żeby  nikogo  nie  wprowadzać  w  błąd  musiałbym sprawdzić  i  mieć  materiały
przed sobą.  Najlepiej  złożyć  zapytanie  w ramach dostępu  do informacji  publicznej
i wtedy Pani Przewodnicząca w ustawowym terminie otrzyma odpowiedź. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  rozumie  wystąpienie  Pani  Małgorzaty
Kamińskiej  i  innych  Pań,  które  w  tym  piśmie  zostały,  użyję  słowa,  oplute.
Proponuję  na  forum  publicznym  w  tym  miejscu  odpuścić  sobie  komentarze,
natomiast  tam  gdzie  można  wyrazić  swoje  zdanie,  tam  gdzie  można  o  tym
problemie  mówić,  trzeba  mówić  głośno,  bo  tego  zostawić  tak  nie  można.  To  nie
jest  sprawa  jakiegoś  przejęzyczenia,  jednego  dwóch  wyrazów,  które  wymknęły  się
w  jakiejś  gorącej  dyskusji.  To  jest  oplucie  większości  Radnych  i  w  tej  materii
trzeba  poruszyć  niebo  i  ziemię  żeby  winni  tego  plucia  ponieśli  odpowiednie
konsekwencję. 
Mieszkaniec- Pan  D.O.-  powiedział,  że  nie  odniesie  się  do  tego  listu,  jest  z  inną
sprawą,  gdyż  minęła  już  połowa  kadencji.  Jak  państwo  wiecie  spotykam  się  z
sołtysami  i  mieszkańcami  naszej  gminy,  jest  to  widoczne  na  moim  Facebooku,
mieszkańcy  zadają  mi  sporo  pytań  odnośnie  Rady  i  Wójta.  Pan  Wójt  już  takie
pytania  dostał,  teraz  ja  w  imieniu  mieszkańców  takie  pytania  ślę  do  Państwa
Radnych.  Jeżeli  Państwo  moglibyście  zapisać  sobie  lub  odpowiedzieć  teraz,  albo
na piśnmie tak,  żeby mieszkańcy też mogli o tym wiedzieć i  to usłyszeć. 
- Co udało się Państwu przez 2,5 roku osiągnąć? 
-  Co  uważają  Państwo  za  swój  największy  sukces  przez  ten  okres  2,5  roku  bycia
Radnym?
- Co chcielibyście Państwo zrobić w drugiej  połowie kadencji?
To  były  najczęściej  zadawane  pytania  przez  mieszkańców,  a  ja  nie  wiedziałem jak
na  nie  odpowiedzieć,  a  bardzo  bym  chciał  żebyście  odpowiedzieli.  Ja  tutaj
oczywiście  jestem w tym sporze  apolityczny,  ale  chciałbym uzyskać  odpowiedź od
Państwa,  Pan  Wójt  też  takie  pytania  dostał  i  myślę,  że  na  dniach  będzie  udzielał
odpowiedzi.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  udzielił  odpowiedzi  Panu  Dawidowi.  Pierwsze
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najważniejsze  zadanie  na  najbliższy  okres  to  jest  odwołanie  Wójta,  a  potem
będziemy myśleć jak potoczą się dalej rzeczy inne.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -  podkreśliła,  że  to  była
odpowiedź tylko Pana Bali.  Ja  powiem inaczej  naszym zadaniem jako Rady Gminy
Grunwald  nie  jest  załatwianie  czegokolwiek,  naszym  zadaniem  jest  stanowienie
o  kierunkach  rozwoju  poprzez  przyjmowanie  uchwał  i  prowadzenie  działalności
kontrolnej.  To  są  zadania  wynikające   z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  i  my  je
wykonujemy.  Jeżeli  ktoś  nie  potrafi  tego  zauważyć  i  zrozumieć  to  ja  odsyłam  do
ustawy.  Wójt jest  organem wykonawczym i jeżeli  coś załatwia coś robi i  wykonuje
to  on.  Naszą  rola  jest  kierować.  Od  dawien  dawna  przyjął  się  zwyczaj,  że  Radny
chodzi  i  załatwia  coś.  Radny  nie  jest  załatwiaczem.  Jeżeli  kogoś  nazwać
załatwiaczem to jest  to  rola  sołtysa,  jest  to  jednostka  pomocnicza  gminy,  która  ma
reprezentować  potrzeby  mieszkańców  sołectwa  i  zabiegać  o  realizację  tych
potrzeb.  Radni  odpowiadają  za  całą  gminę,  za  całokształt,  za  politykę  gminy
i za jej  budżet i  my się tym zajmujemy. To jest  moja odpowiedź na Pana pytania.    
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-   zwrócił się z prośbą do Pani Przewodniczącej., czy
znaleźliby się chętni z Rady, bo jest to ważny problem, o którym już mówiłem, żeby do komisji,
która  by  mogła  pracować  razem  z  budowlańcem,  również  ja  chciałbym  w  tym  uczestniczyć,
do oceny całej infrastruktury, która jest związana z gospodarką wodno-ściekową. Dobrze by było,
bo ja zwracałem się do rady, zapraszałem na te obiekty, zgłosiły się może 3 osoby, a reszta nie była
zainteresowana. Dlatego ponawiam jeszcze raz i Panią Przewodniczącą proszę, żeby tą komisję czy
kogoś  kto  będzie  chętny  do  pracy,  żebyśmy  to  rzetelnie  zrobili,  żeby  nie  było  pogłosek,
że  Nowakowski  cos  sobie  wymyślił.  Jest  to  poważny  problem  dla  wszystkich  mieszkańców.
Dlatego jeszcze raz podkreślam żeby się tym zająć, chciałbym również żeby w tym uczestniczyła
rada.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska - odpowiedziała,  że kiedy była
konieczność  opracowywania  projektu  uchwały  i  statut  gminy,  powołaliśmy  zespół,
który  pracował  nad  jego  opracowaniem  i  udało  nam  się  to  skutecznie
przeprowadzić.  Obecnie  jest  powołany  zespół  do  opracowania  wieloletniego  planu
inwestycyjnego.  Do  tego  zespołu  należą  pracownicy  gminy  jak  i  przedstawiciele
jednostek  organizacyjnych,  ale  także  kilku  radnych .  Myślę  więc,  że  nic  nie  stoi  na
przeszkodzie,  że  kiedy  Państwo  przystąpicie  do  pracy  nad  tym  planem
modernizacji  i  budowy  urządzeń  wodnokanalizacyjnych,  przy  opracowywaniu
projektu  tej  uchwały,  również  możliwe jest  aby brali  w tym udział  radni.  To tylko
wymaga sygnału z państwa strony, że przystępujemy do realizacji  i  zapraszamy. 
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  zapytał, czy ma się zwrócić pisemnie, czy może już
wrzucić ta  tematykę w kolejną komisję,  żeby wytypować radnych,  którzy będą chcieli  się tym
zająć. Jako sam jednostka ja tego nie podźwignę. Jest wiele spraw, którymi trzeba się zająć, ale to
trzeba zobaczyć. To nie tylko urządzenia wodnokanalizacyjne to także kotłownia czy mieszkania
komunalne.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odparł,  że  w  ustawie  o  samorządzie  i  w  regulaminie
organizacyjnym  gminy  jest  zapisana  procedura  przedstawiania  projektu  uchwał.
Z  tej  procedury  niejako  wynika,  kto  i  jakie  kompetencje  ma  w  przygotowywaniu
takich  uchwał,  jakie  kompetencje  ma  organ  wykonawczy,  i  jakie  ma  rada.

24



W związku z tym jeżeli  fachowcy,  których gmina zatrudnia są  w stanie  ocenić stan
infrastruktury,  są  w  stanie  wyartykułować  potrzeby  dotyczące  budowy  bądź
modernizacji  tej  infrastruktury  to  na  takim  materiale  komisje  Rady  mogą
pracować.  Nie  sądzę,  żebyśmy  byli  na  tyle  kompetentni  i  na  tyle  fachowi  żeby  od
podstaw  takie  plany  robić.  W  związku  z  tym  ja  ze  swojej  strony  osobiście  nie
deklaruję  swojego  udziału  w  pracy  od  podstaw,  bo  o  tej  pracy  jest  mowa
w  regulaminie  organizacyjnym  i  tam  są  wskazane  procedury  takiego
przygotowywania.  
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  dodał,  że jest  bardzo zaskoczony ta wypowiedzią
Pana Radnego dlatego, że też będzie kadencja radnych i działałem, i zawsze rada uczestniczyła
w takich ważnych sprawach związanych z gminą, również w takich komisjach bywałem i jeździłem
i pracowałem również od początku do końca. Jeżeli na przykład Pan Radny nie chce tutaj w tym
uczestniczyć  to  proszę  to  powiedzieć  od  razu,  ale  też  później  nie  można  wymagać  sobie
od Nowakowskiego żeby niewidome jakie cuda stworzył, bo ja mówię. Jest ważne żeby o czymś
rozmawiać jeśli ktoś coś widzi jakiś problem. Jeśli ktoś tego nie widzi to nie ma rozmowy.     
Wójt  Gminy-  Pan  Adam Szczepkowski-  powiedział,  że  chyba  wszyscy  dokładnie
widza  jak  Pan  Radny  Bala  wykonuje  swój  mandat  radnego.  Wrzuca  się  pewne
tematy, potem się robi krok wstecz niech przygotują, ja będę wytykał. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -  przerwała  wypowiedź  Pana
Wójta.  Przerwałam  Panu  dlatego,  że  powtarza  Pan  wypowiedź  Pana
Nowakowskiego.  Niepotrzebnie  już  atakuje  Pan,  Pana  Radnego,  bo  jeżeli  zajął  on
takie stanowisko, to nie musimy prowadzi tu takich kłótni.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  uważa,  że  rolą  fachowca,  a  takich  podobno  gmina
zatrudniła,  jest  ocena  przygotowanie  projektów  dotyczących  inwestycji  i  dopiero
wtedy  nad  takimi  projektami  połączonymi  z  finansowaniem  tych  inwestycji  my
możemy  próbować  pracować.  Nie  jest  rolą  radnych  sprawdzać  ile  śrub  w  jakim
zbiorniku  trzeba  wymienić,  po  to  żeby  obliczyć  koszty  remontu  są  od  tego
fachowcy.
Przewodnicząca  Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska -  odpowiedziała,  że  ma  trochę
inny  pogląd  w  temacie.  Jako  przykład  podam  opracowanie  projektu  uchwały
o  dofinansowanie  tych  oczyszczalni  przydomowych.  Nie  miałam  oporów  przed
tym,  kiedy  pracownik  opowiada  o  tym  jak  i  co  zrobić,  skoro  mam  jakąś  wiedzę
w danym temacie no to dzielę  się  nią,  bo taka jest  moja rola  i  absolutnie  nie  widzę
przeciwwskazań  żeby  ktokolwiek  w  jakikolwiek  sposób  wam  pomógł.  Nawet  w
przygotowaniu  szkieletu  takiego  planu.  Może ja  nie  będę  wiedziała  gdzie  i  i le  jest
śrubek  do  zamontowania,  ale  mam  jakieś  wyobrażenie  o  tworzeniu  dokumentu
jakim  jest  uchwała  czy  plan.  Nawet  pod  tym  katem  mogę  powiedzieć  słuchaj  to
piszemy  w  pierwszym  rzędzie,  a  to  dopiero  później  i  choćby  tyle  będę  chciała
pomóc.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  rolą  rady  i  radnego  jest  stanowienie
prawa i  kontrola  urzędu wykonawczego.  W tych dwóch działaniach  nie  ma takiego
zadania  jak  ocena  stanu  urządzeń,  projektowanie  jakiś  nowych  inwestycji.
Stanowienie prawa, ale na podstawie projektu,  który zostaje wykonany przez organ
wykonawczy. 
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -  zamknęła  dyskusję  w  tej
sprawie.  Do Pana kierownika  mam deklarację,  że  jeżeli  będzie  Pan uważał,  że  jest
potrzebna  pomoc  radnych  i  będzie  miał  Pan  pomysł,  w  którym radny  może  pomóc
to  proszę  proponować.  Poruszyła  problem   zwierząt  bezdomnych,  które  zostają
zbierane z  terenu gminy i  stanowią  już niezły problem. Są duże  potrzeby na karmę
i  sterylizację,  dlatego  przygotowaliśmy  puszkę  i  dzisiaj  kto  ma  to  zapraszamy  do
składanie  datków  na  wsparcie  osoby  zajmującej  się  naszym  przytuliskiem.  Mam
też  postulat  do  Pana  Wójta,  abyśmy postarali  się  tak  jak  w gminie  Dąbrówno,  aby
był  autobus,  który  wykonuje  sterylizację  zwierząt.  Nie  wiem  w  jaki  sposób
Ci  państwo  otrzymali  dofinansowanie,  żeby  pokryć  część  kosztów  tych  zabiegów,
ale  myślę,  że  przeprowadzenie  takiej  akcji  przynajmniej  dwa  razy  w  znacznym
stopniu  zmniejszyłoby  nieplanowane  rozmnażanie  się  zwierząt.  Druga  rzecz  to
chciałabym  zapytać  czy  istnieją  możliwości  żebyśmy  mieli  formalnie  działające
przytulisko,  aby  móc  na  to  pozyskiwać  środki  i  prowadzić  w  sposób  w  pełni
legalny.       
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  trafnie  została
zwrócona  uwaga  na  temat  tego,  że  taki  autobus  pokrywa  część  środków,  gmina
natomiast  pokrywamy  cały  koszt  sterylizacji.  My  i  tak  duże  środki  przeznaczamy
na  ten  cel,  tu  bardziej  jest  kwestia  edukacji  społeczeństwa.  Musimy  być
odpowiedzialni  i  jeżeli  chce  mieć  tego  psa  czy  kota  to  niestety  muszę  też  ponosić
koszta  i  muszę  być  świadomy  tego,  że  to  kosztuje.  Nie  mówię,  że  nie,  ale  my
dofinansowujemy,  jest  taka  możliwość  i  wiele  osób  z  tej  formy  korzysta.
W  sprawie  legalizacji  przytuliska  najlepiej,  żeby  takim  przytuliskiem  zajęło  się
jakieś  stowarzyszenie.  Powołać  stowarzyszenie,  myślę,  że  wśród  radnych  by  Pani
znalazła  osoby,  które  chciałyby  poprowadzi  takie  stowarzyszenie,  wesprzemy
pomocą  prawną,  czy  jakimś  dofinansowaniem.  Jeżeli  będą  chętne  osoby  do
prowadzenia  przytuliska  to  jak  najbardziej,  wtedy  powołać  stowarzyszenie,  czy
jakąś  fundację.  Jest  taka  słynna  fundacja  na  terenie  gminy,  która  mogłaby  jeszcze
oprócz tych  paru dni  w środku lata  coś  dodatkowo do tej  gminy od siebie  dać.  Jest
to  kwestia  współpracy.  Sama  gmina  jako  tako  nie  bardzo,  jest  to  zbyt
skomplikowane,  nie  mamy  też  ludzi  do  tego.  Pan  Nowakowski  bardzo  się  stara,
bardzo  dobrą  robotę  robi  oby  jak  najdłużej  nas  wspierał  i  z  nami  pracował.  Jest
deklaracja  ze  strony  gminy,  że  jest  wsparcie  jeżeli  będą  osoby  zainteresowane
to jak najbardziej.  Gmina uważam, że jak najdalej  od tego typu działań. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -  zapytała,  czy  mogłaby
poprosić  o  uściślenie  informacji  na  temat  możliwości  uzyskania  dofinansowania
do sterylizacji zwierząt przez osoby prywatne, jak to wygląda w gminie.    
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  osoba,  do  której
przybłąkał  się  lub  zaadoptowała  pieska  lub  kota  składa  wniosek  do  wójta  ze
zdjęciem  o  wyrażenie  zgody  na  pokrycie  kosztów  sterylizacji,  czy  kastracji.
Praktycznie  nikomu  nie  odmówiliśmy  takiego  wsparcia.  W  100%  pokrywamy
te koszta.  Wykonuje ten zabieg Pan lekarz weterynarii  tu u nas w Gierzwałdzie. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  przedstawiła  apel  Pani  opiekującej  się  tymi
zwierzętami, że gdyby zgłosiły się jakieś osoby chętne, które chciałby jej pomóc
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w ramach wolontariatu przy opiece,  to byłaby za to bardzo wdzięczna.

Radni uwag nie zgłosili.    

Ad pkt. 10 interpelacje radnych.
Radni uwag nie zgłosili.   
 
Ad pkt. 10. Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania
porządku obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy  zamknęła  XXXV  sesję Rady Gminy
Grunwald. 

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska 
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